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Głowno, dn. 26 czerwca 2019 r. 

OR.0002/13/19 

 

Protokół nr XIII/2019 
z sesji Rady Gminy Głowno odbytej w dniu 26 czerwca 2019 roku 

w sali Ośrodka Upowszechniania Kultury w Bronisławowie. 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

                                                                        Faktyczna liczba radnych  

                                                                                        w dniu odbycia sesji – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

I. Obecni: 

- radni Rady Gminy Głowno według załączonej listy obecności (zał. nr  

  1 do protokołu), 

- Wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak, 

- Sekretarz Gminy Głowno Jolanta Szkup, 

                - Skarbnik Gminy Głowno Cezara Stokowska, 

- radca prawny UG Głowno Justyna Krawczyk, 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

               - sołtysi Gminy Głowno według załączonej kopii listy obecności (zał. 

nr  

                 2 do protokołu - kopia)  

oraz zaproszenie goście (zał. nr 3 do protokołu): 

               - dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mąkolicach Wioletta  

                 Przyżycka,  

               - dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lubiankowie Agnieszka  

                 Czubiak, 

               - dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Popowie Głowieńskim  

                 Krzysztof Fortuna, 

               - kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Głownie Edyta  

                 Kaczmarska, 

               - kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zbrożkowej  

                 Monika Szczęsny,  

               - w/z Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej Gminy  

                 Głowno Andrzej Wawrzyn, 

               - Prezes Zarządu M-G OSP Sławomir Becherka, 

               - Komendant Komisariatu Policji w Głownie kom. Bogusław Gorący, 

               - reporter „Wieści z Głowna i Strykowa” Elżbieta Woldan-

Romanowicz 

                  

II. Porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.  

4. Informacja przewodniczących o pracach komisji stałych w okresie 

od ostatniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy Głowno z działalności między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Stan ochrony przeciwpożarowej w gminie oraz realizacja zadań w 

zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli.  

8. Debata nad raportem o stanie Gminy za 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Głowno 

wotum zaufania. 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Głowno za 2018 rok i 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Głowno z tego tytułu: 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Głowno za 2018 rok; 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Głowno 

absolutorium za 2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości w Antoniewie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 

Głowno na 2019 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 

Głowno na 2019 rok.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Głowno na 

lata 2019 – 2026. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie sesji. 

 

Ustalenia. 

 

Ad. pkt 1. 

                Przewodniczący Rady Gminy Głowno Jarosław Chałubiec o godz. 8
35

 

otworzył XIII w obecnej kadencji sesję Rady i po powitaniu obecnych 

oświadczył, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych 

(na ustawową liczbę 15 radnych), co pozwala na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.  

 

Ad. pkt 2. 

                 Przewodniczący Rady  Jarosław Chałubiec stwierdził, że każdy radny 

przy zawiadomieniu o sesji otrzymał proponowany porządek obrad. Zapytał, czy 

odnośnie w/w porządku obrad ktoś ma inne propozycje, uwagi lub wnioski.  
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Nie było. 

W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad. 

W związku z niewyświetleniem się wyników głosowanie dokonano sprawdzenia 

pilotów do głosowania.  

Po usunięciu usterki jednego z pilotów przewodniczący Rady ponownie poddał 

pod głosowanie przyjęcie porządku obrad.    

Rada Gminy Głowno przyjęła porządek obrad XIII sesji 15 głosami „za”, na 15 

radnych uczestniczących w sesji i biorących udział w głosowaniu. 

 

Ad. pkt. 3.  

          Przewodniczący Rady Gminy Głowno Jarosław Chałubiec stwierdził, że 

protokół z XI sesji odbytej w dniu 31 maja 2019 r. był wyłożony do wglądu w 

pokoju nr 14 w Urzędzie Gminy Głowno i zamieszczony na stronie internetowej 

Urzędu Gminy. Dodał, że żadnych uwag dotychczas do niego nie zgłoszono. 

Zapytał, czy ktoś z radnych pragnie zabrać głos w tej sprawie.  

Głosu nikt nie zabrał, wobec powyższego poddał przyjęcie protokołu z XI sesji 

Rady Gminy Głowno pod głosowanie. 

Rada Gminy Głowno przyjęła protokół z XI sesji 15 głosami „za” - na 15 

radnych uczestniczących w sesji i biorących udział w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec stwierdził, że protokół z XII sesji 

odbytej w dniu 12 czerwca 2019 r. był również wyłożony do wglądu w pokoju 

nr 14 w Urzędzie Gminy Głowno i zamieszczony na stronie internetowej 

Urzędu Gminy. Dodał, że żadnych uwag dotychczas do niego nie zgłoszono. 

Zapytał, czy ktoś z radnych pragnie zabrać głos w tej sprawie.  

Głosu nikt nie zabrał, wobec powyższego poddał przyjęcie protokołu z XII sesji 

Rady Gminy Głowno pod głosowanie. 

Rada Gminy Głowno przyjęła protokół z XII sesji 15 głosami „za”- na 15 

radnych uczestniczących w sesji i biorących udział w głosowaniu. 

 

Ad. pkt 4.  

         Informację z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Praworządności przedstawiła przewodnicząca tej Komisji Radna Beata 

Soczyńska. Poinformowała zebranych, że jej Komisja swoje kolejne posiedzenie 

w tej kadencji odbyła w dniu 17 czerwca br., i po zmianie porządku obrad w 

pierwszym punkcie zapoznała się z informacją nt. funkcjonowania Ośrodka 

Upowszechniania Kultury i Biblioteki Publicznej w Bronisławowie w okresie 

wakacji a także o zajęciach, które będą się odbywały w czasie wakacji w tych 

placówkach. Dodała, że w drugim punkcie posiedzenia omówione zostało przez 

Skarbnika Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok. Dodała, że w 

tym punkcie posiedzenia Komisja również odniosła się do wniosku Komisji 

Rewizyjnej, w którym wystąpiła do Rady Gminy Głowno o pozytywne 

zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok i udzielenie 
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absolutorium wójtowi gminy z tego tytułu. Poinformowała zebranych, że 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Praworządności w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej 5 głosami „za”, na 5 członków 

obecnych na posiedzeniu. Dodała, że w trzecim punkcie posiedzenia w 

„sprawach różnych” członkowie Komisji zadawali pytania , zgłaszali uwagi i 

wnioski odnośnie spraw bieżących gminy. 

Pytań i uwag do przedstawionej informacji nie było. W związku z powyższym 

przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Rolnictwa Radnego Mieczysława Dałka. 

Radny Dałek  poinformował zebranych, że jego Komisja odbyła swoje 

posiedzenie w dniu 18 czerwca br., na którym podobnie jak na poprzednich 

posiedzeniach komisji stałych Rady omówione zostało sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy Głowno za 2018 rok a także członkowie Komisji 

odnieśli się do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania wspomnianego sprawozdania oraz udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Głowno z tego tytułu. Dodał, że jego Komisja w głosowaniu 

pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej 3 głosami „za”, przy 2 

„wstrzymał się”. Przewodniczący Dałek powiedział, że w drugim punkcie 

posiedzenia dokonano analizy stanu mienia komunalnego Gminy Głowno. 

Dodał, że po krótkiej dyskusji Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej 

informacji o stanie mienia komunalnego. Powiedział, że w „sprawach różnych” 

wójt omówił sprawę otrzymanych dotacji a Skarbnik Gminy omówiła projekty 

uchwał dotyczące wprowadzenia tych dotacji do budżetu Gminy. Wójt poruszył 

również sprawę mieszkanki Wola Mąkolska, której sad przyznał lokal socjalny a 

Gmina musi ten wyrok wykonać, czyli przyznać jej taki lokal, którego jednak 

praktycznie nie ma.  

Pytań i uwag do przedstawionej informacji z posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu i Rolnictwa nie było. 

 W związku z powyższym przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu 

przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Radna Iwona Dałek, przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że jej 

Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 7 czerwca br., na którym po zmianie 

porządku obrad w pierwszym punkcie w głosowaniu wybrała zastępcę 

przewodniczącego Komisji, którym został Radny Łukasz Łukasik (jedyny 

zgłoszony kandydat). Dodała, że w drugim punkcie posiedzenia Komisja  

rozpatrzyła sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Głowno za 2018 rok wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu. Dodała, że 

krótką informację o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok 

przedstawiła Komisji Skarbnik Gminy Głowno Cezara Stokowska. Dodała, że w 

trzecim punkcie posiedzenia Skarbnik Gminy przedstawiła informacje o stanie 

mienia komunalnego Gminy Głowno. Następnie przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej Iwona Dałek powiedziała, że po zapoznaniu się ze wszystkimi 

dokumentami i dyskusji Komisja podjęła uchwałę w sprawie zaopiniowania 



5 

 

wykonania budżetu Gminy Głowno za 2018 rok i wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Głowno głosując – 3 głosy „za” przy 4 

„wstrzymał się”. Dodała, że w związku z powyższym Komisja Rewizyjna 

wystąpiła  do Rady Gminy Głowno z wnioskiem o pozytywne zaopiniowanie 

sprawozdania i udzielenie absolutorium wójtowi z tego tytułu.   Powiedziała, że 

w „sprawach rożnych” członkowie Komisji zadawali pytania, zgłaszali uwagi i 

wnioski odnośnie spraw bieżących gminy. 

Następnie przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała zebranych, że 

odbyło się jeszcze jedno posiedzenie jej Komisji, które zwołała ona, na którym 

dokonano sprostowania błędu w przekazanych do RIO dokumentach z 

omawianego wcześniej posiedzenia. Dodała, że to posiedzenie odbyło się w 

dniu 12 czerwca br. 

Pytań i uwag do przedstawionej informacji nie było wobec powyższego 

przewodniczący Rady będąc również przewodniczącym Komisji ds. 

Koordynacji Prac Organów Rady Gminy przedstawił informację z jej prac. 

Powiedział, że odbyła ona swoje posiedzenie w dniu 18 czerwca 2019 br. i jak 

to ma w planie pracy zajęła się głównie przygotowaniem obecnej sesji Rady. 

Dodał, że omówiono projekt uchwały, która będzie w dniu dzisiejszym 

procedowana a Wójt Gminy omówił sprawy i problemy bieżące Gminy. 

 

Ad. pkt 5. 

         W tym punkcie obrad wójt Marek Jóźwiak przedstawił informację ze 

swojej działalności między sesjami, tj. od 31 maja 2019 r. szczegółowo 

omawiając spotkania, w których uczestniczył (zał. nr 4 do protokołu). 

Przewodniczący Rady odnosząc się do sprawy zamontowania pompy poziomej 

na Stacji Uzdatniania Wody (SUW) w Boczkach Domaradzkich zawartej w 

informacji zapytał, czy takie pompy będą funkcjonowały również na innych 

SUW-ach. 

Wójt odpowiedział, że tak. 

Więcej uwag nie było. 

 

Ad. pkt 6. 

      Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec zwracając się do radnych zapytał 

czy mają jakieś interpelacje lub zapytania. 

Nie było. 

W związku z powyższym sam zapytał wójta o sprawę, którą już kilkakrotnie 

przedstawiał, czyli kiedy zostaną obcięte gałęzie zwisające nad drogą 

powiatową w Ziewanicach (przy moście). 

Wójt odpowiedział, że już na drugi dzień po zgłoszeniu przez przewodniczącego 

była interwencja w Starostwie w tej sprawie. Dodał że otrzymał odpowiedź, że 

zostanie to bardzo szybko zrobione. 
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Uczestniczący w sesji radny powiatowy Leszek Potakowski poprosił o 

wskazanie miejsca, gdzie to jest a on na najbliższej sesji rady powiatu ponownie 

zgłosi tą sprawę.  

Radny Łukasz Łukasik zapytał wójta o sprawę złożonego pismo dot. 

zanieczyszczenia rzeki Mrogi.  

Wójt Marek Jóźwiak odpowiedział, że Na Walnym Zgromadzenie Członków 

Stowarzyszenia „Bzura” była ta sprawa poruszona. Dodał, że nowo wybrany 

prezes stowarzyszenia powiedział, że będzie to dla niego sprawa priorytetowa.  

Więcej interpelacji i zapytań nie było w związku z powyższym przewodniczący 

Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

Ad. pkt 7. 

        Przewodniczący Rady powitał przybyłego na posiedzenie Pana Andrzeja 

Wawrzyna, zastępującego Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej 

Gminy Głowno. 

Pan Andrzej Wawrzyn przedstawił zebranym informację nt. stanu ochrony 

przeciwpożarowej w Gminie Głowno za 2018 rok (zał. nr 5 do protokołu). 

Dyskusja. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że mamy na terenie Gminy kilka jednostek 

OSP i wyposażyć je w odpowiedni sprzęt jest bardzo trudno. Dodał, że 

będziemy jednak te jednostki sukcesywnie w miarę możliwości doposażać.  

Więcej uwag nie było. 

Przewodniczący powitał przybyłego na sesję Komendanta Komisariatu Policji w 

Głownie Bogusława Gorącego a następnie poprosił go o zabranie głosu.  

Komisarz Gorący przedstawił zebranym informację o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy Głowno za 2018 rok (zał. 

nr 6 do protokołu – kopia). W podsumowaniu powiedział, że nie widzi 

większych zagrożeń dla miasta i gminy a także, że ceni sobie współpracę z 

władzami miasta i gminy oraz placówkami oświatowymi. 

Przewodniczący Rady mając na uwadze pojawiające się w ostatnich dniach w 

mediach drastyczne informacje dotyczące przemocy wobec dzieci zapytał, czy 

takie sprawy zdarzają się również w gminie.  

Komendant Komisariatu w Głownie odpowiedział, że przemoc domowa odbywa 

się głównie w czterech ścianach mieszkania i trudno do niej dotrzeć, ale nie ma 

danych o takich zdarzeniach na terenie Gminy Głowno. 

Przewodniczący Rady podziękował Komendantowi Komisariatu Policji w 

Głownie za przybycie i złożoną informację a także życzył spokojnej służby w 

czasie wakacji. 

 

Ad. pkt 8. 

          Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec przechodząc do kolejnego 

punktu porządku obrad powiedział, że w tym punkcie odbędzie się debata nad 
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raportem o stanie Gminy. Stwierdził, że jest to nowa sprawa wprowadzona 

zapisami znowelizowanej ustawy o samorządzie gminnym. Przytoczył 

zebranym zapisy ustawy w tej sprawie. Rozpoczynając debatę powiedział, że ma 

pewien niedosyt, co do jego zawartości i ma do niego kilka uwag. Stwierdził, że 

brak jest w nim autorefleksji, co do kierunków rozwoju Gminy. Dodał, że brak 

jest w nim według niego podsumowania, co się udało a co nie. Powiedział, że są 

w nim tylko czyste fakty a brak jest nakreślonych celów  oraz zbyt mało jest 

mowy o promocji gminy (brak konkretów). Odnosząc się do wotum zaufania 

stwierdził, że ma uwagi odnośnie relacji Wójt, Urząd a Rada Gminy, gdzie 

zauważył brak zaufania pomiędzy tymi organami. Powiedział, że Rada nie była 

informowana przez wójta o wielu rzeczach, m.in. o przeniesieniu środków 

finansowych na realizację różnych zadań. Dodał, że ubiegły rok był bardzo 

trudny, był to rok wyborczy i chyba dlatego był zauważalny brak zaufania, 

chociaż w tym roku jest już inaczej. 

Radca prawny UG Głowno Pani Justyna Krawczyk zasugerowała 

przewodniczącemu, aby w debacie mogli wziąć udział wszyscy, również wójt, 

aby można było udzielić odpowiedzi na zgłaszane zastrzeżenia. Dodała że nie 

wynika to z żadnego przepisu, że wójt nie może przedstawić swojego 

stanowiska odnośnie podnoszonych uwag.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie ma również przepisów, że może 

brać udział w debacie nad swoim raportem. 

Radca prawny odnosząc się do słowa debata stwierdziła, że jest to stanowisko 

różnych stron.  

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby, aby w pierwszej kolejności głos 

zabrali radni, później mieszkańcy gminy a na końcu wójt może się odnieść do 

spostrzeżeń i uwag odnośnie raportu. 

Radna Marzena Doardo stwierdziła, że dziwi się, że przewodniczący przed 

debatą nie skonsultował sposobu jej prowadzenia z radcą prawnym.  

Radny Łukasz Łukasik powiedział, że zgadza się z przewodniczącym odnośnie 

braku projektów rozwojowych a radni chcieliby, aby były wskazane 

perspektywy na przyszłość. Odnosząc się do promocji powiedział, że brakuje 

celów i kierunków, jakie chcemy jako gmina uzyskać z promocji. Dodał, że 

odnośnie zaufania, to ma kilka uwag. Powiedział, że Komisja Rewizyjna, której 

jest członkiem prowadziła kilka kontroli i zauważono, że było kilka przeniesień 

środków, o których Rada nie wiedziała. Stwierdził, że w informacji wójta o 

swojej działalności, którą składa na każdej sesji chciałby usłyszeć o 

zarządzeniach, które wydał i chciałby, aby były one publikowane bez zbędnych 

opóźnień. Przechodząc do sprawy wydatków powiedział, że brak jest w tej 

sprawie transparentności, Rada nie wiedziała o środkach przekazanych wsi 

Piaski Rudnickie oraz  Kadzielin. 

Radny Piotr Kałuża stwierdził, że jest mowa o tym, że nic nie zostało zrobione, 

aby przyciągnąć do gminy nowych mieszkańców, ale według niego 

wybudowanie wodociągu we wsi Feliksów pewnie się do tego przyczyni. 
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Radna Iwona Dałek zwróciła uwagę na fakt, że wielu rodziców oddaje swoje 

dzieci do szkół poza obwodem i dlatego trzeba podjąć działania, aby wróciły 

one do gminnych placówek oświatowych. 

Radny Łukasik stwierdził, że cieszy go np. fakt, że Gmina Głowno nie jest 

zadłużona tak, jak sąsiednie gminy.   

Radny Kałuża wracając do sprawy odchodzenia uczniów do innych szkół 

powiedział, że wydawało się, że rozbudowa gminnych placówek przyciągnie 

nowych uczniów. 

Radny Łukasik stwierdził, że trzeba by było ściągnąć ludzi do zamieszkania na 

terenie gminy a dzieci poszłyby do naszych szkół. Następnie zwrócił uwagę na 

sprawę, którą już kilkakrotnie poruszał, czyli dostępność mieszkańców do 

Urzędu Gminy. Powiedział, że Urząd powinien przynajmniej jeden dzień w 

tygodniu być otwarty dla mieszkańców dłużej, aby ci pracujący mogli załatwić 

swoje sprawy. Przechodząc do kolejnej sprawy powiedział, że według niego 

system powiadamiania SMS nie funkcjonuje zbyt dobrze. Dodał, że powinno się 

kierować wiadomości do konkretnych odbiorców a nie do wszystkich. 

Radna Iwona Dałek wracając do sprawy odchodzenia dzieci z gminnych szkół 

np. z Popowa stwierdziła, że musi tam być chyba jakiś konflikt wewnątrz i stąd 

są te odejścia.  

Radny Andrzej Jankowski powrócił do sprawy drogi, która nie została 

wybudowana w ubiegłym roku tylko w tym. Powiedział, że według niego 

powinniśmy ją wykonać w roku ubiegłym a w tym „robić” już następną. 

Odnosząc się do sprawy promocji powiedział, że mieszkańców średnio to 

interesuje a bardziej obchodzi ich nowa droga, nowy wodociąg, coś co ułatwia 

bieżące życie. 

Pan Marek Zgierski, który jako jedyny mieszkaniec Gminy Głowno zgłosił się 

do debaty powiedział, że jest to pierwsza taka debata i dlatego jest stremowany i 

może trochę chaotycznie mówić. Odniósł się do sprawy promocji, której tak 

dużo uwagi się w tej debacie poświęca. Powiedział, że dla niego promocją jest 

aktualny plan zagospodarowania przestrzennego gminy, są to rozbudowane 

szkoły z pięknymi salami gimnastycznymi, nowe i wyremontowane gminne 

drogi. Przechodząc do sprawy dzieci, które idą do innych szkół oraz sytuacji w 

szkole w Popowie powiedział, że sami radni w tej sprawie powinni uderzyć się 

w pierś, bo zaogniali konflikt. 

Więcej zgłaszających się do debaty nie było. 

W związku z powyższym przewodniczący Rady mając na uwadze emocje, które 

debata wyzwoliła ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. pkt 9. 

          Po przerwie przewodniczący Rady przeszedł do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Głowno wotum zaufania. 

Odczytał projekt uchwały w ww. sprawie a następnie poddał go pod głosowanie. 
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Rada Gminy Głowno głosowała – 6 radnych „za” udzieleniem wotum zaufania, 

5 radnych „przeciw” i 4 radnych „wstrzymało się” od głosu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie ma w tym przypadku bezwzględnej 

większości ustawowego składu rady, czyli Rada nie podjęła uchwały w sprawie   

udzieleniu wotum zaufania, co  zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy o samorządzie 

gminnym jest równoznaczne z podjęciem przez Radę Gminy Głowno uchwały o 

nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania (zał. nr 7 do protokołu). 

 

Ad. pkt 10. 

           W tym punkcie obrad Rada przystąpiła do rozpatrzenia sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Głowno za 2018 rok i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Głowno z tego tytułu. 

Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec poprosił o zabranie głosu Wójta 

Gminy Głowno. 

Wójt Marek Jóźwiak przedstawił Radzie sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2018 rok (zał. nr 8 do protokołu). Na zakończenie swojego wystąpienia 

podziękował pracownikom UG oraz kierownikom jednostek organizacyjnych za 

współpracę przy realizacji tego budżetu. 

Informacje o stanie mienia komunalnego Gminy Głowno na dzień 31 grudnia 

2018 r. przedstawiła Sekretarz Gminy Głowno (zał. nr 9 do protokołu).   

Następnie przewodniczący Rady przedstawił zebranym uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o 

sprawozdaniu Gminy Głowno z wykonania budżetu za 2018 rok. 

Przewodnicząca Iwona Dałek przypomniała zebranym, że Komisja Rewizyjna 

wystąpiła z wnioskiem do Rady o pozytywne zaopiniowanie sprawozdania i 

udzielenie absolutorium wójtowi z tego tytułu (mówiła o tym w swojej 

informacji o działalności komisji na początku sesji). 

Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec przedstawił uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Głowno o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Głowno za 2018 rok a następnie odczytał projekt uchwały Rady Gminy 

Głowno w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Głowno za 2018 rok. Poddał pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Głowno za 

2018 rok - 13 głosami „za”, przy 2 „wstrzymał się” (na 15 radnych obecnych na 

sesji i biorących udział w głosowaniu – zał. nr 10 do protokołu). 

Przewodniczący Rady przechodząc do dalszej realizacji porządku obrad zapytał, 

czy ktoś chciałby zabrać głos odnośnie absolutorium dla wójta. 

Radny Łukasz Łukasik powiedział, że część swoich uwag do działalności wójta 

już zawarł w swoim wystąpieniu przy udzielaniu wotum zaufania. Dodał, że w 

trakcie przeprowadzania kontroli w rozdziale 75075 Promocja jednostek 
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samorządowych i wydatki w roku 2018 zauważył, że część wydatków według 

niego nie była związana z promocją gminy. Dodał, że w zarządzeniu wójta 

odnośnie zimowego utrzymania dróg zmieniono jeden zapis w trakcie 

postępowania ofertowego.  

Radca prawny UG Głowno zwróciła uwagę radnemu na fakt, że przy 

podejmowaniu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium należy się odnieść 

tylko do wykonania budżetu w danym roku a nie do działalności wójta. Dodała, 

że zarządzenie, o którym mówi radny było wydane w 2017 roku a głosowane 

będzie absolutorium za 2018 rok.  

Radny Łukasik stwierdził, że do końca nie zgadza się z argumentacją radcy. 

Dodał, że zgadza się z tym, że środki wydane zostały celowo ale może nie do 

końca gospodarnie. 

Więcej uwag nie było. 

W związku z powyższym przewodniczący rady odczytał a następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Głowno za 2018 rok. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Głowno za 2018 rok 12 głosami „za”, 2 „przeciw” i 1 „wstrzymał 

się” – na 15 radnych obecnych na sesji i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 

11 do protokołu). 

Przewodniczący po głosowaniu poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy 

Głowno. Wójt podziękował za udzielenie absolutorium a następnie odniósł się 

do głosowań w sprawie wotum zaufania i absolutorium. Powiedział, że oba 

głosowania dotyczyły roku 2018 i nie może się zgodzić z tezą, że nie było w 

jego działalności  

projektów rozwojowych i innowacyjnych. Przypomniał, że np. Gmina Głowno 

jako jedyna w powiecie zgierskim będzie wdrażać na swoim terenie montaż 

instalacji wykorzystujących Odnawialne Źródła Energii OZE). Odnosząc się do 

sprawy ściągnięcia nowych mieszkańców do gminy zapytał, gdzie te osoby 

płacą podatki, komu ma służyć – tym, co wypoczywają na terenie gminy, czy 

młodym rolnikom z gminy. Dodał, że Gmina Głowno ma najniższy podatek 

„śmieciowy” w powiecie zgierskim, czyli coś jest robione dla naszych 

mieszkańców. Nie zgadza się również z twierdzeniem, że radni nie wiedzieli o 

dofinansowaniu niektórych inwestycji np. w Piaskach Rudnickich i Kadzielinie, 

bo informował o tym na posiedzeniach komisji. Zauważył, że są tam nasze 

działki i budynki i myśmy tych środków, które zostały im przekazane nie 

zdefraudowali. Dodał, że ma świadomość tego, że część radnych dąży do tego, 

aby w przyszłym roku również nie udzielono wotum zaufania po to, aby 

rozpisać referendum w sprawie jego odwołania. Powiedział, że on jednak będzie 

dalej pracował jak najlepiej dla mieszkańców Gminy Głowno.  

Przewodniczący rady stwierdził, że nie otrzymując wotum zaufania a 

otrzymując absolutorium, to trzeba się nad tym zastanowić na przyszłość. 

Dodał, że liczby się zgadzają ale relacje nie. 
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Ad. pkt 11. 

       W tym punkcie Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w Antoniewie. 

Poproszona o wyjaśnienia Sekretarz Gminy Głowno powiedziała, że uchwała 

dotyczy działki w Antoniewie z budynkiem drewnianym do rozbiórki. Dodała, 

że wydzielono z niej działkę na przystanek autobusowy. Powiedziała, że działka 

jest atrakcyjna, w dobrym punkcie gminy. 

Pytań i uwag odnośnie projektu uchwały nie było. 

W związku z powyższym przewodniczący Rady odczytał a następnie poddał 

projekt uchwały w ww. sprawie pod głosowanie. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości w Antoniewie jednogłośnie – 15 głosami „za”, na 15 radnych 

obecnych na sesji i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 12 do protokołu). 

 

Ad. pkt 12. 

       Kolejny rozpatrywany przez Radę projekt uchwały dotyczył zmian budżetu 

i w budżecie Gminy Głowno na 2019 rok. Poproszona o wyjaśnienia do 

uchwały Skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że zwiększa się w niej 

budżet Gminy Głowno na 2019 rok po stronie dochodów i wydatków o kwotę 

628.729,70 zł w związku z realizacją projektu pn. „Nasze szkoły – Nasza 

przyszłość – wsparcie Szkół Podstawowych w Gminie Głowno” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewódzkiego Łódzkiego na 

lata 2014-2020 zgodnie z zał. nr 1 do uchwały. Dodała, że w związku z tym 

dokonuje się przeniesień wydatków w budżecie Gminy Głowno na 2019 rok 

pomiędzy działami i rozdziałami w obrębie działu zgodnie z załącznikiem nr 2. 

Omówiła szczegółowo te załączniki. 

Bez pytań i uwag do projektu uchwały. 

Wobec powyższego przewodniczący Rady po uzyskaniu zgody na nieczytanie 

podstawy prawnej oraz całego projektu uchwały poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Gminy Głowno na 2019 rok jednogłośnie - 15 głosami „za”, na 15 radnych 

obecnych na sesji i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 13 do protokołu). 

 

Ad. pkt 13. 

       W tym punkcie Rada Gminy Głowno rozpatrzyła projekt uchwały również 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy Głowno na 2019 rok. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w tym projekcie uchwały zwiększa się budżet po 

stronie dochodów i wydatków o kwotę 31.500 zł, w tym: w dziale 010 rozdział 

01095 Pozostała działalność zwiększa się dochody o kwotę 30.000 zł, w dziale 

926 rozdział 92695 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się 

dochody o kwotę 1.000 zł oraz zwiększa się wydatki o kwotę 21.000 zł i w 
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dziale 926 rozdział 92695 Pozostała działalność zwiększa się dochody o kwotę 

500 zł oraz zwiększa się wydatki o kwotę 10.500 zł – zał. nr 1 do uchwały. 

Dodała, że dokonuje się również przeniesień wydatków w budżecie Gminy 

Głowno na 2019 rok pomiędzy działami, rozdziałami oraz paragrafami zgodnie 

z zał. nr 2 do uchwały. Omówiła szczegółowo te załączniki. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W związku z powyższym przewodniczący Rady  po uzyskaniu zgody na 

nieczytanie podstawy prawnej oraz całego projektu uchwały poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Gminy Głowno na 2019 rok jednogłośnie - 15 głosami „za”, na 15 radnych 

obecnych na sesji i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 14 do protokołu). 

 

Ad. pkt 14. 

          Ostatni z rozpatrywanych projektów uchwał dotyczył zmiany Uchwały Nr 

VI/38/19 Rady Gminy Głowno z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Głowno na lata 2019 – 2026. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, ten projekt uchwały jest wynikiem zmian budżetu i 

w budżecie Gminy Głowno, jakie Rada przyjęła w dwóch poprzednich 

uchwałach. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Wobec powyższego przewodniczący Rady po uzyskaniu zgody na nieczytanie 

podstawy prawnej oraz całego projektu uchwały poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/38/19 

Rady Gminy Głowno z dnia 29 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Głowno na lata 2019 – 2026 

jednogłośnie - 15 głosami „za”, na 15 radnych obecnych na sesji i biorących 

udział w głosowaniu (zał. nr 15 do protokołu). 

 

Ad. pkt 9. 

               W tym punkcie porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Głowno 

Jarosław Chałubiec poprosił zebranych o zadawanie pytań, zgłaszanie uwag i 

wniosków odnośnie spraw bieżących dotyczących gminy i jej mieszkańców. 

Radny Eligiusz Dębek powiedział, że firma odbierająca odpady jeździła w 

innym dniu niż to było w harmonogramie. Poprosił również o wycięcie 

zakrzaczeń przy drodze w Mąkolicach II. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że UG został poinformowany przez Firmę RS 

II o zmianie terminu odbioru odpadów komunalnych z przyczyn technicznych, o 

czym my poinformowaliśmy mieszkańców przez aplikację w telefonach, 

poprzez umieszczenie komunikatu na stronie internetowej UG Głowno oraz 

powiadamiając o tym sołtysów. Dodała, że była to jedyna forma, dzięki której 

mogliśmy szybko poinformować o tym mieszkańców. Odnośnie zakrzaczeń 

powiedziała, że pracownicy z robót publicznych będą tam wysłani. 
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Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Popowie Głowieńskim Krzysztof 

Fortuna odniósł się do debaty nad raportem, gdzie poruszono ponownie sprawę 

jego szkoły. Powiedział, że odnosi takie wrażenie, że jak nie ma o czym mówić, 

to trzeba mówić o szkole w Popowie i to źle. Zwracając się do Radnej Iwony 

Dałek powiedział, że wiedzę o szkole czerpie ze źródeł „wiedzy pośredniej”. 

Odnosząc się do poruszonej sprawy zabierania dzieci z gminnych placówek 

stwierdził, że należy zapytać Radnej Soczyńskiej dlaczego to zrobiła a także 

jednego z sołtysów. Obwinianie po raz kolejny szkoły jest według niego nie na 

miejscu. 

Radna Dałek odpowiedziała, że sprawa odchodzenia dzieci z gminnych szkół 

była poruszona w debacie nad raportem o stanie gminy, to nie do niej te uwagi. 

Dodała, że trzeba zapytać rodziców dlaczego to robią. 

Sołtys wsi Popów Głowieński, będący również Prezesem OSP Popów zwracając 

się do Radnego Łukasika powiedział, że jak był przewodniczącym Rady, to 

wiele razy mówił o tym, że remont strażnicy w Popowie Głowieńskim jest 

konieczny. Dodał, że teraz ciągle zarzuca się wójtowi, że dał środki na ten 

remont. 

Radny Łukasik odpowiedział, że nie twierdzi, że remont nie był konieczny, ale 

zwraca uwagę, że Rada nic nie wiedziała o przekazaniu środków na ten cel, a 

środki były zabrane z przeznaczonych na doposażenie samochodu pożarniczego. 

Radna Marzena Doardo zauważyła, że już tyle razy było mówione, że środki na 

remont były wzięte z wydatków bieżących a nie z środków na doposażenie 

samochodu. Stwierdziła, że tyle się tu mówi o transparentności a brak jest jej 

nawet w Komisji Rewizyjnej, nie ma tam współpracy między jej członkami. 

Dodała, że chciałaby, aby posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbywały się raz w 

miesiącu.  

Rada Halina Kowalik powiedziała, że diety się bierze co miesiąc a posiedzenia 

odbywają się raz na kwartał. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że według niego Komisja Rewizyjna i jej 

zespoły kontrolne pracują dużo lepiej niż w czasie, kiedy on był jej 

przewodniczącym. 

Sołtys wsi Jasiona podziękowała wójtowi za szybką reakcję  na postulaty dot. 

remontu drogi w jej wsi. 

Sołtys wsi Karasica zapytała, kiedy będą odczyszczone rowy melioracyjne w jej 

wsi. 

Wójt odpowiedział, że sprawa musi być dokładnie zbadana, muszą się odbyć 

konsultacje i uzgodnienia, bo wchodzi tam sprawa wyznaczenia pasa 

drogowego. 

Dodał, że będzie to zrobione prawdopodobnie na jesieni. 

Radny Piotr Kałuża poinformował wójta o sprawie przemieszczania się po 

drodze w Mąkolicach ciężkich samochodów (TIR-ów), które skracają sobie 

drogę. Dodał, że niszczą tą drogę. 
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Wójt poinformował zebranych o rozmowach z jedną z firm, która zgłosiła chęć 

wykonania instalacji fotowoltaicznej na jednej ze szkół, prawdopodobnie w 

Lubiankowie. Powiedział, że możemy na to otrzymać dotację z WFOŚiGW a 

nasz wkład własny byłoby to 10% kosztów przedsięwzięcia. Dodał, że w 

związku z tym może będzie konieczność zwołania w trybie pilnym sesji Rady w 

miesiącu lipcu br. 

Więcej pytań, uwag i wniosków nie było.  

 

Ad. pkt 10. 

         Przewodniczący Rady Jarosław Chałubiec stwierdził, że na tym 

wyczerpany został porządek obrad i w związku z powyższym  zamyka XIII 

sesję Rady Gminy Głowno (godz. 12
45

). 

Na tym protokół zakończono. 

(pełny zapis transmisji sesji znajduje się na stronie internetowej pod adresem 

www.crv.pl a w wersji elektronicznej do odsłuchu znajduje się w biurze Rady 

Gminy Głowno) 

Wydruk głosowań załączono do protokołu. 

Protokół sporządził: 

                                                                                     Obradom przewodniczył: 
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